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   " ויקהל פרשת " 
 סיון רהב מאיר:   / להתחזק בבטיחות  

 מה הקשר בין אסון מירון לבין פרשת השבוע?  
הפרשה מלאה בירידה לפרטים הכי קטנים. היא מתארת את בניית המשכן, המרכז הרוחני שליווה את בני  

 ישראל במסע במדבר, בצורה הכי מדוייקת וקפדנית. 
אַמָה הנה רק פסוק אחד לדוגמה:  בוֹ, וְּ י רָחְּ אַמָה וָחֵצִׁ כּוֹ, וְּ י אָרְּ ם וָחֵצִׁ ים, אַמָתַיִׁ טִׁ אֵל אֶת הָאָרֹן עֲצֵי שִׁ צַלְּ   "וַיַעַשׂ בְּ

י קֹמָתוֹ".  וכך זה ממשיך, לאורך מאות פסוקים: כמויות, מידות, אורך, רוחב, צורות, משקל.   וָחֵצִׁ
הפרשה לא מסתפקת באמירות כלליות כמו "תקימו משכן". היהדות כולה הרי לא מסתפקת באמירות כמו 

 "תהיו טובים" אלא מסבירה איך בדיוק: ההלכה מבוססת על ירידה לפרטי פרטים, עד לרזולוציות הכי קטנות.  
 ואולי זה מה שכולנו יכולים לקחת על עצמנו, כחברה אבל גם בוועדת חקירה אישית, באופן פרטי. 

 להתחזק בהקפדה הבסיסית הזו.  
אלוקים נמצא בפרטים הקטנים, לא ב"סמוך" ו"יהיה בסדר". בואו נבנה את הבית המשותף שלנו כאן כמו  

בלי ראש קטן, בלי זריקת אחריות. בואו נחמיר עוד טיפה בכללי זהירות, בנהלים, בהוראות.   - שנבנה המשכן 
 לזכרם. זו לא סתם תקנה משעממת, זו מצווה קדושה. 

 
 
 
 

 נר זיכרון 

 

תש"ע אדר   ד' -ז"ל   שמואל לייטנר  
 

תשנ"ב ' באדר  ה' -ז"ל   מלכה גלזר  
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל.   073-2341234או לטל' 

 
 
 

 
 
 

 שבת    זמני         
  

  17:10  שבת  הדלקת נרות 
 

 17:30    שבת מנחה וקבלת  

 

 18:17   השבת צאת 
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 פינת ההלכה 

 

 ...על ארבע פרשות

חכמיםא בשמחה",  "  (א  כט,   תענית)   מרו  ממעטין  אב  "משנכנס אדר מרבים משנכנס 

לימדונו חכמים בזה שאין מקרה בעולם, ולכל זמן אופי וטבע משלו. ואם חורבן    בשמחה".

הבית הראשון והשני אירע ביום תשעה באב, סימן הוא שטבעו של תחילת חודש אב שהוא מועד לפורענות. ואם  

נס הפורים אירע באמצע חודש אדר, סימן הוא שיש לחודש אדר סגולה להפוך את הרע לטוב. וכיוון שסגולתו  

   .של חודש אדר היא להפוך את הרע לטוב, משנכנס אדר מרבים בשמחה

תקנו חכמים לקרוא ארבע פרשיות: 'שקלים', 'זכור', 'פרה' ו'החודש'. וקוראים אותן בשבתות שבחודש אדר,  

אדר חודש  שלפני  בשבת  כלל  בדרך  קוראים  שבהן  הראשונה  אלו   .ואת  פרשיות  שקוראים  השבתות  באותן 

מוציאים שני ספרי תורה. בראשון קוראים שבעה עולים בפרשת השבוע, ובשני קוראים למפטיר את הפרשה  

המיוחדת. וכיוון שההפטרה בנביא צריכה לעסוק במה שקראו בספר שאליו עלה המפטיר, לפיכך בשבתות אלה  

שנ הפרשיות  לאותן  הקשור  בעניין  עוסקת  בספר  ההפטרה  שנקראה  השבוע  בפרשת  ולא  השני  בספר  קראו 

 .הראשון

תקנו את קריאתה כדי להזכיר לכל אחד מישראל   (.טז-יא ל, שמות)' 'שקליםבשבת הראשונה קוראים פרשת  .א

ניסן היו צריכים  קרבנות הציבורהשנתית, אשר קונים בהן את    מחצית השקל לתרום את   . וכיוון שמחודש 

הקרבנות מהתרומה החדשה, תקנו לקרוא חודש לפני כן את פרשת שקלים, כדי להזכיר  להתחיל לקנות את  

לכל ישראל שיביאו את תרומתם. ואף שכיום בית המקדש חרב, ואין אנו זוכים להקריב קרבנות, אנו קוראים  

  .את פרשת 'שקלים' זכר למקדש

 

בקריאתה אנו מקיימים את מצוות התורה לזכור את אשר עשה   (.יט-יז   כה,  דברים)   ''זכורהפרשה השנייה:   .ב

ותקנו לקוראה לפני פורים, כדי לסמוך את מצוות זכירת עמלק לפורים, שבו אנו שמחים על קיום    עמלק.לנו  

 .שהיה מזרע עמלק  המןהמצווה במחיית 

בה אנו לומדים על דרך ההיטהרות מן הטומאה, כדי שנוכל לבוא   )כב-א  יט,  מדברב) ''פרההפרשה השלישית:   .ג

ניסן, כדי   להתכונן ולהיטהר להקרבת קרבן  לבית המקדש ולהקריב קרבנות. ותקנו לקוראה לקראת חודש 

 .ואף שאין אנו מקריבים כיום את הפסח, אנו קוראים את פרשת 'פרה' זכר למקדש הפסח.

לקוראה   ,(כ-א  יב,  שמות)   ''החודש  הפרשה הרביעית: .ד ותקנו  ומצוות הפסח,  קידוש החודש  עניין  נזכר  בה 

לקראת חודש ניסן, מפני שהוא הראשון לחודשים. בנוסף לכך, על ידי קריאתה מתעוררים להתכונן לחג הפסח  

 .וכל מצוותיו

 

מ ולכן  מהתורה,  'זכור'  פרשת  לקרוא  המצווה  הפוסקים,  שאר  לרוב  מכל  יותר  בה  ויש    הקריאות,דקדקים 

 .  סוברים שגם קריאת פרשת 'פרה' מהתורה, ולכן גם בקריאתה נוהגים להדר ולדקדק יותר

 

 ...חודש טוב ושמחיהי רצון שנזכה ל

   .מיכאל
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 מידע תרבות 

 

בשבת נקיים קידוש הודיה מחוץ לבית הכנסת לחיילים השבו אלינו יחד עם חתני בראשית,  

 תורה ואשת החייל.  
 

 באם ירד גשם נעתיק את האירוע    -שימו לב 

 . מתחת לחדר האוכל

 

 

 

 

 

 

 
 

 , חוזר אלינו טורניר הכדורסל למשפחות! (12.4, ד' בניסן )בעוד כחודש, ביום שישי 
 השנה הצטיידנו בשני סלים חדשים לטובת הרחבת מספר המגרשים והמשתתפים. 

 

 כרגיל, מוזמנים לפנות אלינו בכל הצעה לרעיון חדש או שיפור לקיים.
 

 - צוות ועדת תרבות 

 . בטי פרלשטיין, ערן ליס, הדר שגיא ושמיר חייקין 

 

 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

 
 תודה  

 

 בוץ שלוחות י מקסימה, לפגוש את חברי וותיקי קאתמול היתה לי חוויה 
 זכיתי להצטרף ליוזמה של בני ובנות הקהילה   שבו נולדתי וגדלתי.

 היקרה הזו, להגיע ולפגוש את החברים הותיקים ב"בית דורות"  
 ולזכות בהזדמנות של לומר תודה. 

 הכנתי להם שעה שלמה מלאה בסרטונים ותיעודים מיוחדים,  
 וההתרגשות היתה עצומה.

 אני לא יודע מי התרגש יותר, הם או אני )נדמה לי שאני(, 
 אבל בשבילי זו היתה עוד סגירת מעגל עמוקה עמוקה שאיני מוצא לה את המילים המדויקות. 

אם יש לכם אנשים שאתם אוהבים, בעיקר   אני מזכיר שוב לעצמי ולכולנו את הדבר הפשוט הזה:
 מבוגרים, קרובים או רחוקים, שהיו פעם משמעותיים עבורכם, שהיו חלק מפסיפס חייכם ...

חפשו כל דרך לפגוש בהם, להניח להם פיזית או מטאפורית יד על הכתף, להאיר להם פנים,  
 להסתכל להם בעיניים ולומר להם תודה. 

כמה כיף לשמוע ממישהו ש"האדם הוא תבנית נוף מולדתו" ושהוא חלק מהתבנית שלך, ושאתה  
   ומוקיר על כך. מחזיק את זה  

זה מן הסתם לא    - כמה מרגש זה לומר למישהו שמה שיש לך הוא גם בזכותו, בהשראתו, ושבלעדיו  
 היה אותו הדבר. 

שישים שנה לותיקי הקבוץ שלך.  -כמה לא מובן מאליו זה לומר זאת מפרספקטיבה של חמישים
   פשוט זכות.

   .ירון תאנה  -בברכה 
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 מהמרפאה 
 

   10-15.3 - המרפאה בשבוע שלשעות פתיחת 

 חגית ו. -בת שלום ש              
 

 + 60מועדת  
 

 .  , בנוסף לנושאים שכבר תכננו הקרובה לתקופה רעיונות מגבשים אנו 
כך שהאירועים יהיו משותפים לכל הקהילה,  , בקהילה שלנו  דורי  בין ה חיבורברצוננו לחזק את ה

 .היקרה תרבות  ועדת עם בשיתוף יהיו  חלקםכאשר 
 ולעדכן.פנות אלי ל מוזמנים, מעניינים כיוונים/רעיונות לכם יש אם

 . אורן  שבת שלום,  
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 לנציגי ציבור למזכירות  תוצאות בחירה
 

  08:00 04/03/2024התחלת הצבעה:  
   :  20:00 05/03/2024הצבעהסיום 

   210מספר בעלי זכות הצבעה :
  : 201מספר משתתפים בפועל

 : 96%אחוז המשתתפים
 

 החברים הנ"ל קיבלו את מירב קולות המצביעים, ונבחרו כנציגי ציבור למזכירות שלוחות: 
 

 הלנה רביץ  .1
 יורם רותם .2
 דניאל כץ  .3
 אורן גל .4
 דליה תורן ויוסי קנר  .5

 

 יוסי קנר ודליה תורן קיבלו מס' קולות זהה ועל כן, יתקיים סיבוב בחירות נוסף בין השניים. 
 . המועמד שיזכה מירב הקולות יהיה נציג הציבור במזכירות שלוחות

 (. 10.7)נוהל בחירת בעלי תפקידים, סעיף 
 אילן וועדת קלפי.    -בברכה  

                       

 
 קבלת רופא  קבלת אחות  בדיקות דם 

 קבלת קהל 
 מזכירה 

 טיפת חלב 

9:00-8:00  10:00-12:30 7:30-8:10 א'   

  8:00-9:00 11:30-14:00 10:00-15:00 7:00-8:10 ב'

 ג'
7:00-8:10 10:30-8:30    

7:30-11:30 
 )בתאום עם אורה(

 ד'
7:30-8:10 

10:00-12:30 
13:00-17:00 

13:30-16:00   

  8:00-9:00  8:30-10:30 7:00-8:10 'ה

-8:30  ו' 21 :30 8:30-10:30 8:00-9:00  
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 מיו"ר 
 

 .  (מזכירותועד הנהלה )השבוע התקיימו בחירות ל
 , ולכן יוסי קנר נכנס למזכירות. מוותרת דליה ויוסי קיבלו מס' קולות זהה, דליה שלחה מכתב שהיא 

 באסיפה הקרובה נאשר את ועד ההנהלה. 
 בהצלחה למזכירות החדשה. ותודה למזכירות היוצאת. 

 שי גרוסמן.  -בברכה          
 
 
 
 

   
 מועדת תכנון

 

 .על לוח המודעות תוכנית הבנייה של משפחת שולמית ואסף לוי  הפורסמ
 .22.3.24עד  8.3.24 - על הלוח מ ההי תהתוכנית  

 בכתב.  במידה ויש הערות/הארות נא לפנות אליי 
יוחאי רבי.   -בברכה               

   
 

  
 
 

 משאבי אנוש  תמנהלשל   המשולחנ
 

 הטרקטורים: מנהל חדש למוסך 
 בשעה טובה גוייס מנהל חדש למוסך הטרקטורים שלנו, לאחר שאלחנן הודיע על רצונו לסיים.

 זהו אלון אור מקיבוץ חפציבה שמכיר היטב את התחום. 
בשירות   המשתמשים  ולכל  לענף  לאלון,  נאחל  וחפיפה,  למידה  בימי  כעת  נמצאים  ואלחנן  אלון 

 המוסך בהצלחה! 
 

 ועדת בנים: 
ועדת בנים מחדשת את פניה, תודה רבה לשרה מועלם שלקחה על עצמה לרכז )בהתנדבות( את  

 פעילות הועדה.  
 קרן טוויטו, אורטל ארביב ועדי לוי.   - ותודה לחברי הועדה שמצטרפים לעשיה החשובה הזו 

 עלו והצליחו!
 

 : יישום החלטת אסיפה
 בימים אלו אנו עומלים על יישום החלטת האסיפה שנשענה על עבודת 'צוות אגרות'.  

 מפגשים תואמו עם הגורמים הרלוונטיים לצורך קידום הנושאים השונים הדורשים עדכון.
 

 . רננה  -שבת שלום   - עוד יבואו ימים טובים  
 
 
 
 

 שלום  -שבת   

 טוב - חודש 
 בשמחה..." "משנכנס אדר מרבים  
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  ("להאיר את המציאות" )מוקי צור 

 חברי מטה הקיבוץ הדתי יוצאים לשטח

(, מתוארת שיחה סוערת ועצובה עם מחנכי הקיבוץ  232)עמ'   *השיעור של יוסקה במאמרו של מוקי צור בספר  
הדתי, שבה אחד המחנכים טען ש"הסיפור נגמר", ומספר מוקי על התעקשותו של יוסקה אחיטוב, כאיש חינוך, 

 - על התקווה  

 התקווה.   - של החינוך  "הוא היה מחנך גדול ועל כן ידע להבחין בין התבוננות מעמיקה לבין יסוד היסודות

שנדבקים למערכת   הכעס המטיפני, של הבדידות ושבר האמונה הוא הבין קיומית את חוסר המוצא של
  האנושית הקנאית; הקנאות אינה גודש אמונה אלא מודעות לשבר.

האמין   גלם לביצורים, נשק לזהות לעומתית. הוא להיות חומר העיסוק בדעת הדתית אסור היה לו לדידו,
 מעקה לרוח ולמעשה". את המציאות, להיות לה  החיים הדתי להאיר המקורות הללו ושל אורח ביכולת של

, היונקים את כוחם ממשנתנו: תורה ועבודה, המשכנו בסבב הביקורים  ברוח הזו, של תקווה וחיבור

 מציאות "להיות לה מעקה לרוח ולמעשה".לשטח, וחיבורנו ל המטה שמטרתם חיבור

סיור בנגב המערבי: כפר עזה, עלומים ואתר הזיכרון  קיימה המזכ"פ המזכירות הפעילה בתחילת השבוע 

יחד עם בן זוגה  שנרצחה שמעון,  את סיפורה של סיון אלקבץ ז"ל מפי אביה ושמעבכפר עזה  ברעים.

שם לעצמו למטרה, מיד בתום השבעה, לדאוג שכמה שיותר . שמעון בדירת הצעירים ז"ל נאור חסידים

אנשים ישמעו את הסיפור ממקור ראשון, יראו בעיניים את ההרס והמראות הלא קלים לעיכול, וישאבו 

 אבק על זכות קיומנו כאן ועל המאבק הצודק של חיילינו. יח ואמונה להמשיך ולהומהם כ

סיירו ברפת  והסיורים  עם צביקה בלומשטיין, מרכז המשק של עלומים, ואיתו  נפגשו  עלומיםב

המשוקמת, שמעו את הסיפור ממקור ראשון ואף צפו בחלק מהסרטונים שצולמו באותו בוקר נורא  

במצלמות האבטחה של הקיבוץ. פני הרוע, צעד אחד צעד, ממחישים יותר מכל את הגבורה של כל  

 כיתת הכוננות, אנשים שנחלצו לעזרה וכמובן הצבא ואת הנס הגדול שהתרחש שם.   -הלוחמים 

 בסיומו של הסיור התייחדו המשתתפים עם הנרצחים באתר הנובה המטלטל. 

בהמשך השבוע הצפינו חברי המטה לעמק המעיינות, שם פגשו נציגות מהנהלת קיבוץ שדה אליהו 

לישיבת מטה עם מטה. קיבוץ שדה אליהו שהעמיס על גבו מתחילת המלחמה משימות מרשימות 

                לטובת הקהילות המפונות בעוטף ובכלל, זכה לשבחים ולהערכה רבה מצד מטה התנועה. 

חברי מזכירות שדה אליהו שיתפו בתהליכי השינוי שהוקפאו עם פרוץ המלחמה וחזרו לשולחן בימים  

אלו והוסכם בפגישה שמקומה של התנועה בתהליכים אלו ברור וחשוב הן בתיווך הידע הנצבר מקיבוצים  

דומים, ובעיקר בתהליך בינוי הקהילה ובטיפוח מנהיגות בדור ההמשך. משימה נוספת משותפת 

גם הרבה נכונות,   -סיון נצברים וברוך השם ישהונחה על השולחן ובה שדה אליהו מביאים איתם ידע ונ

ומקווים שלאט לאט, בהתמדה   התנועה היא קליטת עולים מצרפת, משימה שעמלים עליה במרץ במטה

 ונחישות, נוכל להגיע לביצועה בלא מעט מקיבוצי עמק המעיינות.  

אין ספק שהמפגשים פנים אל פנים הם דרך חשובה וטובה לחיבורים ולמיצוי נכון יותר של הקשר בין  

 התנועה ליישוביה. 

מתחילה פעימת השיבה הראשונה של קיבוץ סעד בימים אלו  - ונסיים בפתיל נוסף של חוט התקווה

היא   כעת החוזרים תשמח, . סוגיית החזרה מורכבתבמסעה הבייתה )הפעימה הבאה צפויה בקיץ ב"ה(

זו רק פעימה  אך היא מהולה בידיעה כי הדרך עוד ארוכה, ונקודת אור משמעותית לקראת המשך הדרך, 

מקור יהיו  הקושי והשבר  נאחל לשבים ולשבות, ולכל המצויים במסע הזה שראשונה, במסע ההולך ונמשך.  

 לצמיחה מחודשת, לצד הכאב והצער הגדול על מי שאיננו, על מה שאבד ועל מי שעוד לא יכול לשוב.

בשבוע הבא נצא במבצע רכישה קבוצתית  -*נותרו עותקים אחרונים של הספר. למעוניינים לרכוש 

 מיוחדת ומוזלת.  

 

 


